
se s toplimi besedami spominja zaslug iz okraja 
odšlega tov. Jurka, ki si jih je pridobil za 
naše društvo. Tov. Jurko je bil vseh 21 let 
svojega delovanja v konjiškem okraju zvest ud 
društva. Zahajal je rad in vesel v njegov krog 
ter je posvetil v njegov prospeh vse svoje 
moči. Kot učiteljski zastopnik v okrajnem šol
skem svetu je z vso energijo zastopal interese 
učiteljstva — ustrašil se ni nikogar. Bil je 
zadnji čas tudi predsednik društva. Kot tak je 
imel za njega vedno obilo dobrih idej ter mu 
ni zmanjkalo vzpodbujajočih besed za toli po
trebno organizacijo učiteljstva. Vrlemu budi
telju in dramitelju konjiškega učit. društva že
limo mnogo sreče v mariborskem okraju, 
kamor ga je privedla usoda kakor že več dru
gih učiteljev očetov. Da ga dostojno počastimo 
in se hvaležno spominjamo njegovih zaslug, 
smo ga izvolili za častnega člana. 

Nato nam je predaval tov. Beno Serajnik 
o razvoju elektrike in osnovnih potezah brez
žične telegrafije Povedal nam je prej kratko zgo
dovino elektrike, potem je predaval o črtah 
silokaznicah, magnetoindukciji, aamoindukciji, 
mimobežočih tokih, električnih tresajih, elek
tričnih valih, o pojavih svetlobe, toplote in 
elektrike ter prišel počasi na osnovne poteze 
brezžične telegrafije. Predavanje je bilo zani
mivo tembolj, ker nas je tov. predavatelj zra
ven elektrizoval, da so nam kar lasje kvi
šku stali. 

Nato so se prečitali dopisi ter se je raz
pravljalo o društvenih zadevah. 

Društveni tajnik poda poročilo o delova
nju društva v pretečenem šol. letu. Društvo je 
imelo koncem društvenega leta 28 rednih, 4 
poporne in 2 častna člana. Zborovanj je bilo 
pet, odborova seja pa ena. Vsa zborovanja fso 
bila dobro obiskana. Pri zborovanjih seje pre
davalo o pedagoških in znanstvenih temah. 
Razentega se je društvo skoro pri vseh zboro
vanjih resno pečalo z razmotrivanji raznih 
aktualnih društvenih vprašanj in stanovskih 
zadev, Nadalje je društvo pričelo s poukom v 
prirodi ter je neumorno nadaljevalo prirejanje 
roditeljkih sestankov. Predlanskim so se ti 
prirejali samo v Cadramljah, v pretečenem letu 
pa razen v Cadramljah tudi na drugih šolah v 
okraju. Priredilo se je do sedaj 14 takih rodi
teljskih sestankov, ki bodo, kakor kažejo zna
menja, rodili dober sad v prid šole in ljudstva. 
Ta zasluga pa gre tov. Brumnu v Cadramljah, 
buditelju in voditelju roditeljskih sestankov v 
okraju. V Mariboru in Gradcu je bilo konjiško 
društvo najbolj zastopano. 

Iz poročila blagajničarke je posneti, da 
gmotno stanje društva ni preslaho, pa tudi ne 
posebno ugodno, ker živimo v dobi vednih 
zborovanj. Ko bi storili vsi udje svojo dolžnost, 
bi bilo še bolje. 

Novi odbor se je sestavil sledeče: tov. 
Beno Serajnik predsednik, tov. Schell podpred
sednik, tov. Žgajner in Kerhlanko tajnika, tov. 
Pavličeva blagajničarka, tov. Kožuh knjižničar, 
tovariši Brumen, Tribnik in Pukmeister od
borniki. 

V socialni odsek so se volili: tov. Schell 
kot predsednik, Rezlaj, Pavlic, Schmid, Trib
nik, Casl, Serajnik Beno i Žgajner. 

Prihodnje zborovanje bo dae 6, prosinca 
v Konjicah. 

Iz naše organizacije. 
Kranjsko. 

Slovensko deželno učiteljsko društvo 
v Ljubljani bo imelo v torek, dne 28. decem
bra, ob desetih dopoldne, v Narodnem domu 
(pritličje, na desno), svoje g l a v n o l e t n o 
z b o r o v a n j e . Da bo mogoče sestaviti dovr
šeno poročilo, opetovano prosimo naslednja 
društva, da plačajo običajne letnino (po 10 h 
od uda) in sicer: 1. Radovljiško učiteljsko dru
štvo. 2. Pedagoško društvo v Krškem. 
3. Slovensko kočevsko učiteljsko društvo. 4. Be
lokranjsko učiteljsko društvo. Letnina naj se 
pošlje blagajniku J. Dimniku. 

Društvo za zgradbo učiteljskega 
konvlkta bo imelo letošnje g l a v n o z b o 
r o v a n j e v t o r e k , dne 28. t. m. ob 
d e v e t i h do p. z Narodnem domu (pritličje, 
na desno). 

Štajersko. 
Učiteljsko društvo za brežiški in 

sevniški okraj ima svoj občni zbor v nedeljo, 
dne 9. januarja 1910, ob pol 11. uri dop. v 
šoli v Rajhenburgu 

Vzppred: 
1. Citanje zapisnika. 
2. Dopisi in društvene zadeve. 
3. Poročilo predsednika o društvenem de

lovanju 1. 1909. 
4. Poročilo blagajničarke o stanju dru

štvene blagajnice za 1. 1909. 
5. Bazgovor o točkah, ki so izostale pri 

zadnjem zborovanju. 
K prav obilni udeležbi vljudno vabi 

o d b o r . 
Učiteljsko društvo za laški okraj 

ima svoje glavno zborovanje v nedeljo, dne 9. 
prosinca 1910, ob pol 10. uri dopoldne v šoli 
na Zidanem mostu. 

Dnevni red: 
1. Petje. 
2. Zapisnik. 
3. Dopisi in društvene zadeve. 
4. Letno poročilo: 

a) tajnikovo; 
b) blagajnikovo. 

5. Volitev dveh pregledovalcev društvenih 
računov. 

6. Volitev novega odbora, 
7. Določitev društvenine za 1. 1910. 
8. Določitev knjig in časnikov, na katere 

se bo društvo naročilo. 
9. Slučajno predavanje. 
10. Predlogi in nasveti. 
K polnoštevilni udeležbi vabi 

o d b o r . 
Učiteljsko društvo za brežiški in 

sevniški okraj je zborovalo dne 5. dec. v šoli 
na Vidmu. Bilo je prvo zborovanje v tekočem 
šolskem letu. Udeležba je bila dobra. 

Tov. predsednik pozdravi navzoče, se spo
minja v svojem govoru umrlega tov. Sketa, 
kakor tudi g. Dernjačeve, ki je preminula pre
tečem mesec, izreka tov. nadučitelju Mešičku 
sožalje ob izgubi sinka, s čestitko se spominja 
tov. Lundvove, ki je premeščena v Hrastnik 
in tov. Windischerjeve ob njeni poroki, ravno
tako čestita tovarišema, ki sta srečno pre
bila izpit. 

Ker se že tako dolgo ni vršilo nobeno 
zborovanje našega društva, se je snovi tako 
nakupičilo, da so se prerešetavale samo dru
štvene zadeve in vprašanja, ki so jih stavili 
tovariši pod točko „Iz šolske prakse". 

Edino poročilo o novih normalnih šol
skih zvezkih se je za vršilo. Poročili o J skupšči
nah „Zaveze" in Lehrerbunda" sta se na občo 
željo opustili. Poročilo ,Kako je postopati pri 
izpraznjevauju šolskih prostorov ob požaru" in 
predavanje ..Kmetijstvo in šola" sta se prihra
nili za prihodnje zborovanje, ki se vrši 9. pro
sinca v Rajhenburgu. 

Konjiško učiteljsko društvo je zbo
rovalo meseca novembra v novi okoliški šoli v 
Konjicah. Zborovanje je bilo precej dobro obi
skano. Tov. podpredsednik pozdravi navzoče ter 


